



١١ أبيب ١٧٢٦

١٨ يوليو ٢٠١٠

فَمَنْ هُوَ أَعْظَمُ فِي مَلَكُوتِ السَّمَاوَاتِ؟

(متى ١٨:١)

❖ إن الإجابة على هذا السؤال قد أثارَت الكثير من النقاش بين الإثنى عشر رسولاً المختارين. ربما كان التلاميذ يعتقدون فيما بينهم بأن هناك واحداً منهم هو الأعظم، وكانوا يريدون أن يعرفوه. كان في الحقيقة اعتقادهم عن مفهوم "الأعظم" قد جانبه الكثير من الصواب، فكانت لهم مقاييس أرضية لتحديد معايير مساوية. إن كل من يريدون أن يكونوا عظماء يعملون دائماً على تقديم الذات لتحقيق هذه الأهداف. وتلك المفاهيم تأتي بلا شك من أنانية النفس البشرية. "وأكثركم يكون خادماً لكم" (متى ١١:٢٣).

❖ في الرد على هذا الإستفهام، إستخدم السيد المسيح أسلوباً واقعياً للتوضيح. وقام بإستدعاء أحد الأطفال الصغار بدلاً من أن يعطيهم أقوال غير مرئية. فالكثير منا يعلم أن هؤلاء الأطفال الصغار لهم ملكة روح التعلم وحس المعرفة وتلك العقول التي تميل إلى إدراك الحقائق. ومع كل هذا يجب أن نفظن جيداً أن لا نملك كما للأطفال في كل شيء حتى نترك ملكوت السموات "لَمَّا كُنْتُ بَطْلًا كَطِفْلٍ كُنْتُ أَتَكَلَّمُ، وَكَطِفْلٍ كُنْتُ أَفْهَمُ، وَكَطِفْلٍ كُنْتُ أَفْهَمُ. وَلَكِنْ لَمَّا صِرْتُ رَجُلًا أَبْطَلْتُ مَا لِلطِّفْلِ." (١ كورنثوس ١٣:١).

❖ لم يحاول رب المجد يسوع على الإطلاق أن يتجنب هذا المطلب الذي كان للرسول. ولكن من البديهي إن الذي يريد أن يكون عظيماً في ملكوت السموات يجب عليه أن يكون مؤهلاً أولاً للدخول إلى السماء. لذلك ركز السيد المسيح على ذلك بإستخدامه لأحد الأطفال الصغار كمثالاً عملياً لهم. والآن يلزمنا أن نسأل أنفسنا تلك الأسئلة. هل أصبحنا الآن نحمل فضائل الطفل الصغير؟ هل إنكسرت وتلاشت الذات في أعين أنفسنا وكشفنا أخطائنا؟ إذا فلنبدأ الآن لكي تتغير من عشق التفاضل إلى حب التواضع، من الحصول على المشتهيات العالمية إلى نوال البركات الإلهية، من أن نسير في مواكب الشر إلى السعي في حياة القداسة "وَتَسْرَبَلُوا بِالْوَضَاعِ، لِأَنَّ اللَّهَ يَقَاوِمُ الْمُسْتَكْبِرِينَ، وَأَمَّا الْمُتَوَاضِعُونَ فَيُعْظِمُهُمْ يُعْظِمُهُ" (١ بطرس ٥:٥).

❖ قد يقبل البعض منا هذه المعادلة فلننظر جميعاً إلى المعطيات المتاحة لنا من يقبل الأبن ويقبل الأب. وإن الأب والأبن واحد (يوحنا ٣٠:١٠). وحيث أن قبول هؤلاء الأطفال الصغار بإسم الرب هو قبول للأبن. إذا قبولنا لهؤلاء الأولاد هو قبولنا لله الأب نفسه. ومن هنا نجد أن رب المجد يسوع قد رفع من شأن هؤلاء الأطفال الصغار إلى فوق ما نتخيله نحن. "مَنْ قَبِلَ وَاحِدًا مِنْ أَوْلَادِي مِثْلَ هَذَا بِاسْمِي يَقْبَلُنِي، وَمَنْ قَبِلَنِي فَلَيْسَ يَقْبَلُنِي أَنَا بَلِ الَّذِي أَرْسَلْتَنِي" (مرقس ٩:٣٧).



18 July, 2010

11 Abib, 1726

"Who then is greatest in the kingdom of heaven?" (Matthew 18:1)

- ❖ The answer to that question had been the subject of controversy among the chosen twelve disciples. The apostles are probably thinking that one of them is the greatest and they want The Lord to name such. Their entire conception of greatness is wrong! They think in terms of earthly qualifications. They keep comparing their selves to each other. Those who desire to be great naturally work toward that goal by exalting themselves. It is born of pure selfishness... "But he who is greatest among you shall be your servant." (Matthew 23:11).
- ❖ In reply to the above disciples' question, The Lord chose at first not to say anything. Rather He chose to illustrate what He was about to say by calling a little child. We all may know that the little children have a teachable spirit. They love to be taught, and therefore their minds are all open to truth. Clearly, we cannot and should not become like children in every respect in order to enter heaven... "When I was a child, I spoke as a child; I understood as a child, I thought as a child; but when I became a man, I put away childish things." (1 Corinthians 13:11).
- ❖ The Lord was not evading their original query. Anyone who hopes to become great in heaven must first qualify to enter heaven. So Jesus first focused on that, using the child as an example. Have we become like a little child? Have we become small in our own eyes and acknowledged our weakness? We must be converted: from pride to humility... from worldly ambition to spiritual ambition... from godlessness to godliness.. "Be clothed with humility, for God resists the proud, but gives grace to the humble." (1 Peter 5:5).
- ❖ Most of us can accept the equation: Receiving the Son equal receiving the Father. The Son and the Father are one (John 10:30). But how difficult it is to accept this equation: Receiving a child in Lord's name equal receiving the Son and equal receiving the Father! The Lord then lifts children even higher identifying with Himself to a degree that we would have never believed... "Whoever receives one of these little children in My name receives Me; and whoever receives Me, receives not Me but Him who sent Me." (Mark 9:37)".

Church News and Schedule by telephone: 514 274-1589

www.stmarkmontreal.ca Church's website

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 frpishoy@stmarkmontreal.ca

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 frmikhail@stmarkmontreal.ca

Fr. Antonios Attalla: 514-947-6272 franthonv@stmarkmontreal.ca

Service Schedule

جدول مواعيد الخدمة

+ Confessions	Tue	4 - 7½	PM	+ إعرافات
+ The Holy Liturgy	Wed	5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ The Holy Liturgy	Thu	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Prayer Meeting	Thu	7½	PM	+ إجتماع صلاة
+ The Holy Liturgy	Fri	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Confessions	Fri	7½ - 10	PM	+ إعرافات
+ Youth Meeting	Fri	8 - 9½	PM	+ إجتماع الشباب
+ Meeting of the Holy Family	Fri	8½ - 9½	PM	+ إجتماع العائلة المقدسة
+ St. Monica and St. Augustine group meeting	Fri	8½ - 9½	PM	+ إجتماع أسرة القديسة مونيكا والقديس اغسطينوس
+ Confessions	Fri	7½ - 10	PM	+ إعرافات
+ Youth Meeting	Fri	8 - 9½	PM	+ إجتماع الشباب
+ Coptic hymns class (KG - Grade 3)	Sat	1 - 2	PM	+ درس الحان و قبطي (grade 3 - KG)
+ Coptic hymns class (Grade 4 - 6)	Sat	2 - 3	PM	+ درس الحان و قبطي (grade 4 - 6)
+ Sons of Light Club (age 10 - 16)	Sat	2 - 7	PM	+ نادي ابناء النور (من 10 - 16 سنة)
+ Angels club	Sat	3 - 7	PM	+ نادي الملائكة
+ Vespers prayer, sermon and praises	Sat	7	PM	+ عشية ، العظة ، التسبحة
+ The Holy Liturgy	Sun	8½ - 11	AM	+ القداس الإلهي
+ Sunday School	Sun	11½ - 12½	AM	+ مدارس الأحد
+ Meeting of the Eritrean brethren	Sun	12½ - 1½	PM	+ إجتماع الأخوة الإرتريين
+ Service meeting	Sun	1 - 2	PM	+ إجتماع الخدمة

أخبار الكنيسة

1. بمشيئة الله ستبدأ سلسلة عظات للدكتور مجدى إسحق ابتداءً من الأحد أول أغسطس بعد القداس من 1 - 3:00 مساءً وتستمر كل ليلة في الساعة والنصف مساءً من الإثنين حتى الجمعة 6 أغسطس - ليتنا نصلى ونستفيد من هذه الفرصة المباركة.
2. يعقد في يوم الجمعة من كل أسبوع إجتماع أسرة العائلة المقدسة من 8:30 - 9:30 مساءً وهو خاص بالعائلات والدعوة للجميع.
3. بمناسبة تغيير عناوين البعض ترحو الكنيسة الإهتمام بإخطارها بالعناوين الجديدة.
4. تقوم أسقفية الشباب بمصر بمشروع لقاء روحى عام بين شباب المهجر ومصر فى فترة الكريسماس القادم - أكتب رغبتك فى ذلك وسلمها لأبونا بيشوى.
5. سوف تقوم رحلة أفريقيا التبشيرية بجمع تبرعاتكم (عينية أو نقدية) لبعثة زامبيا والكنغو خلال شهر يوليو- للإستعلام الإتصال بماريان خليل أو ماريان ميخائيل
6. يقوم إجتماع أسرة ماريوحنا برحلة إلى Quebec City يوم الثلاثاء 20 يوليو - والإشتراك 25 دولار للفرد بدون الأكل - الأماكن محدودة. للإشتراك رجاء الإتصال بمرقت صليب وموعد قيام الأوتوبيس هو فى تمام الساعة 7 صباحاً والعودة 9 مساءً.

معمودية مقدسة

تهنيء الكنيسة أحبائها رمزي أندراوس وزوجته سنيورة بمعمودية الإبن المبارك ميشيل وترجو له نمواً فى النعمة والقامة.

CHURCH NEWS

1. By God's will the series of sermons of Dr. Magdi Ishak will start on Sunday 1st of August after the Holy Liturgy from 1:00 - 2:30 p.m. and it will continue every day at 7:30 p.m. from Monday till Friday, 6 August. Let us pray and benefit from this blessed occasion
2. The meeting of the Holy Family -(a meeting for families) will be held every Friday from 8:30 - 9:30 p.m. and all families are invited to attend.
3. The church is kindly requesting members of the congregation who change addresses to notify us with the new address.
4. The Youth Bishopric in Egypt is undertaking a project of a general spiritual meeting between the Egyptian youth in foreign countries and Egypt's youth to take place next Christmas. Any one who wishes to participate please address your request to Father Pishoy.
5. The Montreal Africa Mission trip will be collecting your donations (in kind or in cash) for the mission in Zambia and Congo throughout the month of July - Please contact Marianne Khalil or Marianne Mikhail for any information.
6. The meeting of Saint John the beloved will organize a trip to Quebec City on Tuesday 20 July. The cost will be 25\$ (without food). Places are limited. For registration please contact Mervat Salib. The bus will move at 7:00 a.m. and return at 09:00 p.m..

Blessed Baptism

The Church congratulates her beloved Ramzy Andrawes and his wife Sanyoura for the baptism of their blessed son Michel, may God bless his upbringing and growth.